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Aan de leden van de Raad en fractiemedewerkers 
Beantwoording vragen van de fractie van de SP inzake “Red Alert” Personeelstekort bij de brandweer 
 

Van:  SP-Hilversum 

Aan:  College van B&W Hilversum en Gemeenteraad 

C.c.:  Bestuur Veiligheidsregio 

Betreft:  “Red Alert” Artikel 41 vragen personeelstekort bij brandweer 

Geacht college, 

Al sinds de invoering van de pilot variabele voertuigbezetting spreekt de SP-Hilversum zijn zorgen uit over de 

personele bezetting welke nodig is om 365 dagen per jaar, 24 uur per dag de brandweerzorg in Hilversum en onze regio 

te waarborgen. Verschillende malen is ons verteld dat hier goed over is nagedacht en dat de benodigde 

brandweervoertuigen en de personele bezetting op orde zijn. Aldus de burgemeester, de regionaal brandweer 

commandant en het bestuur van de veiligheidsregio: “U kunt rustig gaan slapen.” 

Maar op donderdag 9 juli 2015 kopt de Gooi en Eemlander: “Hoogwerker brandweer Hilversum valt stil door 

personeelstekort in de zomer.” Een telefoontje naar de brandweer leert dat het bericht correct is. Als er een tekort aan 

personeel is wordt de Hilversumse hoogwerker buitenwerking gesteld. De SP kan niet akkoord gaan met deze 

maatregel. Ze ziet risico’s voor de brandweerzorg in Hilversum en stelt vast dat de bezuinigingen op de brandweer nu 

onverantwoorde gevolgen hebben.  

Wij denken dan ook dat er extra maatregelen genomen moeten worden om de capaciteit aan te vullen. Wij stellen voor 

om bijvoorbeeld via een gespecialiseerd uitzendbureau beroepsbrandweermannen op de gaten in het rooster in te 

plannen. Dit garandeert dat de tankautospuit en het redvoertuig(hoogwerker) of het hulpverleningsvoertuig altijd uit 

kunnen rukken. Dis is van belang om de veiligheid en hulp en dienstverlening aan Hilversummers, zeker de vele 

kwetsbaren onder hen, te waarborgen. 

Deze maatregel niet nemen is in de ogen van de SP-Hilversum onverantwoord. Als er in een portiekflat of 

woondiensten- of zorgcentrum brand is moet er tijdig geëvacueerd kunnen worden om ernstige ongelukken te 

voorkomen. 

Naast dit statement hebben wij nog de volgende vragen: 

1. Op basis van het risicoprofiel Hilversum en het dekkingsplan is voor een bepaalde capaciteit aan mankracht en 

voertuigen gekozen. In Hilversum zijn er legio portiekflats (bijvoorbeeld in Hilversum Noord, rondom de Bosdrift en 

in Kerkelanden), vele woondiensten-zorg centra ( zoals Egelantier, Kerkelanden, Lopes Dias, Zuiderheide, Gooierserf, 

Heideborg, Zonnehoeve) en een regionaal ziekenhuis (Tergooiziekenhuizen). Onder ander op basis van die informatie 

en analyses van het risicoprofiel is destijds besloten dat er 8 beroepskrachten in Hilversum gestationeerd zouden zijn 

(vastgelegd in de beleidsnota arbeidstijden, zie bijlage) en een tankautospuit, een hulpverleningsvoertuig of een 

volledig operationele hoogwerker. Later is er het snelle interventie voertuig bij gekomen. 

Vraag:  

1A.Is deze nota (beleidsnota arbeidstijden) nog steeds actueel? Zo ja, waarom wordt er dan van deze bezetting 

afgeweken? 

1B. Zo nee, wilt u de vervangende nota toesturen en toelichten waarom er zaken gewijzigd zijn? 

 

2. 2A. Klop de tekst: “Door de nieuwe manier van uitrukken, eerst met twee man in een busje, loopt de brandweer 

Gooi en Vechtstreek deze zomer tegen een bezettingsprobleem aan. De problemen worden veroorzaakt doordat er 

nog niet genoeg mensen zijn opgeleid voor het werk in de snelle uitruk, in jargon de TS-2” 

2B. Hoe komt het dat er nog niet genoeg mensen zijn opgeleid? 



2C. Wat is de planning met betrekking tot opleiden? Wanneer zijn er wel genoeg mensen om 365 dagen per 

jaar de volledige dienstverlening (dus inclusief tankautospuit, hulpverleningsvoertuig én hoogwerker te 

waarborgen? 

3. 3A. Klopt de tekst: “De Gooise brandweer heeft hiervoor vijf steunpunten die 24/7 bezet moeten zijn. Omdat 

er niet genoeg beroepsmensen zijn, ook door de zomervakantie, worden er ook vrijwilligers ingeroosterd.” 

3B. Waarom hebben we niet genoeg beroepskrachten? Hoeveel moeten we er hebben en hoeveel komen we er 

tekort 

3C. Is het wenselijk of verstandig om vrijwilligers op cruciale sleutelposities in te zetten? We hebben een grote 

waardering voor de vrijwilligers, maar bij onderbezetting zitten we meteen met problemen. Dat kan wat de SP 

betreft nooit de bedoeling zijn! 

4. 4A. De Gooi en Eemlander meldt: “Volgens Van der Zwan is de veiligheid in de regio gewaarborgd. ,,We 

grijpen in bij de hoogwerker Hilversum, daar doet het het minste pijn.’’ Niet dat deze hoogwerker overbodig 

is. ,,Hilversum heeft nogal wat hoge gebouwen. Maar in geval van nood kan de hoogwerker uit Bussum er 

altijd binnen het vereiste kwartier zijn.’’ 

Vindt het college dit de juiste wijze om hiermee om te gaan? Acht het college de veiligheid gewaarborgd als 

onze eigen hoogwerker niet kan worden ingezet en we afhankelijk zijn van Bussum? Is het acceptabel is dat de 

hoogwerker uit dienst genomen kan worden door personeelstekort? 

 

4B. Was het college van Hilversum op de hoogte dat de regiocommandant dit besluit ging nemen? Zijn er 

alternatieven overwogen, zoals de inzet  van extra personeel? 

4C. De SP heeft enkele routes Bussum-Hilversum opgezocht om te bezien of 15 minuten als norm reëel is. Wij 

komen tot de conclusie dat dit niet in alle gevallen het geval is.  

1. De bemanning van de ladderwagen (geen hoogwerker!) in Bussum zit niet 24 uur per dag in de post –

vrijwilligers- en de vraag is of de bezetting daar lukt. 

2. De reistijd naar sommige objecten zit zeker boven de 15 minuten (berekend zonder uitruktijd). Zie 

onderstaande berekeningen. De SP trekt de garantie dat de norm altijd gehaald wordt dus in twijfel - enerzijds 

omdat niet gegarandeerd is dat de Bussumse ladderwagen op tijd kan uitrukken en anderzijds omdat sommige 

objecten alleen als er niets tegenzit binnen de tijd bereikt kunnen worden.  

 

Voorbeeld 1: Bussum brandweerpost-Erasmuslaan Hilversum 18 minuten (zonder uitruktijd) 

http://www.anwb.nl/verkeer/routeplanner?name1=Brinklaan%20140%2C%201404%20Bussum%2C%20Buss

um&lat1=52.2701131&lon1=5.1627877&modality1=car&routeType1=fast&name2=Erasmuslaan%2C%2012

16%2C%20Hilversum&lat2=52.2177534&lon2=5.1326163 

Voorbeeld 2. Bussum brandweerpost-Charley Tooroplaan Hilversum 20 minuten (zonder uitruktijd) 

http://www.anwb.nl/verkeer/routeplanner?name1=Brinklaan%20140%2C%201404%20Bussum%2C%20Buss

um&lat1=52.2701131&lon1=5.1627877&modality1=car&routeType1=fast&name2=Charley%20Tooropstraat

%208%2C%201213%20LH%20Hilversum%2C%20Hilversum&lat2=52.2106943&lon2=5.175474 

 

Kan het college van Hilversum aangeven hoe de stelling ‘’ We halen het altijd binnen de norm” reel is, 

rekening houdend met de afhankelijkheid van de bezetting in Bussum en de risico’s op hinder, zoals 

wegopbrekingen, die de reistijd verlengen? 

 

Noot: In het meest recente dekkingsplan staat op pagina 18 en 19 dat er bij bijvoorbeeld portiekflats eigenlijk 

binnen 6 minuten een redvoertuig aanwezig moet zijn. Daar wordt echter door de veiligheidsregio bewust van 

af geweken omdat de investering om die norm te halen te groot zou zijn (beleidskeuze). Nu ontstaat door het 

buiten werking stellen van de hoogwerker in Hilversum óók een risico met het halen van deze nieuwe norm. 

(Zie bijlage 3) 

 

5. 5A. Wij verzoeken college van Hilversum zo snel als mogelijk in gesprek te gaan met de brandweer om op zo 

kort mogelijke termijn dit probleem, in ieder geval vóór de zomer, op te lossen. Wij verzoeken de resultaten 

van die gesprekken terstond aan de raad te sturen. 

5B. De SP is van mening dat wat er nu gebeurt een rechtstreeks gevolg is van eerder genomen beslissingen en 

bezuinigingen (waar de SP tegen was). Gaat het college met de brandweer in gesprek over de effectiviteit en 

kwaliteit met betrekking tot het werken met variabele voertuig bezetting, de normaal te garanderen 

dienstverlening en de noodzakelijk bezetting 365 dagen per jaar in het algemeen? Wat de SP betreft mogen dit 

soort dingen namelijk niet gebeuren als er sprake is van een gezonde bedrijfsvoering en van levensbelang 

zijnde zaken.  

 

http://www.anwb.nl/verkeer/routeplanner?name1=Brinklaan%20140%2C%201404%20Bussum%2C%20Bussum&lat1=52.2701131&lon1=5.1627877&modality1=car&routeType1=fast&name2=Erasmuslaan%2C%201216%2C%20Hilversum&lat2=52.2177534&lon2=5.1326163
http://www.anwb.nl/verkeer/routeplanner?name1=Brinklaan%20140%2C%201404%20Bussum%2C%20Bussum&lat1=52.2701131&lon1=5.1627877&modality1=car&routeType1=fast&name2=Erasmuslaan%2C%201216%2C%20Hilversum&lat2=52.2177534&lon2=5.1326163
http://www.anwb.nl/verkeer/routeplanner?name1=Brinklaan%20140%2C%201404%20Bussum%2C%20Bussum&lat1=52.2701131&lon1=5.1627877&modality1=car&routeType1=fast&name2=Erasmuslaan%2C%201216%2C%20Hilversum&lat2=52.2177534&lon2=5.1326163
http://www.anwb.nl/verkeer/routeplanner?name1=Brinklaan%20140%2C%201404%20Bussum%2C%20Bussum&lat1=52.2701131&lon1=5.1627877&modality1=car&routeType1=fast&name2=Charley%20Tooropstraat%208%2C%201213%20LH%20Hilversum%2C%20Hilversum&lat2=52.2106943&lon2=5.175474
http://www.anwb.nl/verkeer/routeplanner?name1=Brinklaan%20140%2C%201404%20Bussum%2C%20Bussum&lat1=52.2701131&lon1=5.1627877&modality1=car&routeType1=fast&name2=Charley%20Tooropstraat%208%2C%201213%20LH%20Hilversum%2C%20Hilversum&lat2=52.2106943&lon2=5.175474
http://www.anwb.nl/verkeer/routeplanner?name1=Brinklaan%20140%2C%201404%20Bussum%2C%20Bussum&lat1=52.2701131&lon1=5.1627877&modality1=car&routeType1=fast&name2=Charley%20Tooropstraat%208%2C%201213%20LH%20Hilversum%2C%20Hilversum&lat2=52.2106943&lon2=5.175474


En voor de duidelijkheid: de SP ziet voorlopig niets in nieuwe ideeën voor aanvullende bezuinigingen. Zij stelt dat eerst 

de bedrijfsvoering op orde moet zijn. 

 

Met vriendelijke groet, 

SP-Hilversum 

Bianca Verweij 

Pierre van Rooden 

Nadine Terwiel 

Peter van de Weerd 

 

Bijlage 1 Artikel Gooi en Eemlander 9 juli 

Hoogwerker brandweer Hilversum valt stil door personeelstekort in de zomer 

Door de nieuwe manier van uitrukken, eerst met twee man in een busje, loopt de brandweer Gooi en 

Vechtstreek deze zomer tegen een bezettingsprobleem aan. De korpsleiding heeft daarom besloten op 

momenten dat er gaten in het rooster vallen, de hoogwerker in Hilversum buiten dienst te stellen. De 

maatregel leidt tot flink wat onrust bij de brandweer. 

,,Logisch’’, vindt commandant John van der Zwan. ,,Maar we kunnen moeilijk ijzer met handen breken.’’ 

Omdat hij de onrust wel had verwacht, is Van der Zwan langs alle beroepsbrandweerlieden gegaan om zijn 

besluit toe te lichten. ,,Compliment voor hoe iedereen zich inzet om er toch het beste van te maken.’’ 

De problemen worden veroorzaakt doordat er nog niet genoeg mensen zijn opgeleid voor het werk in de 

snelle uitruk, in jargon de TS-2. De Gooise brandweer heeft hiervoor vijf steunpunten die 24/7 bezet moeten 

zijn. Omdat er niet genoeg beroepsmensen zijn, ook door de zomervakantie, worden er ook vrijwilligers 

ingeroosterd. 

Volgens Van der Zwan is de veiligheid in de regio gewaarborgd. ,,We grijpen in bij de hoogwerker 

Hilversum, daar doet het het minste pijn.’’ Niet dat deze hoogwerker overbodig is. ,,Hilversum heeft nogal 

wat hoge gebouwen. Maar in geval van nood kan de hoogwerker uit Bussum er altijd binnen het vereiste 

kwartier zijn.’’ Brandweerhoogwerkers worden ook voor niet-acute gevallen ingezet, zoals het uit hoge 

gebouwen hijsen van patiënten. 

Brandweerlieden in het Gooi worden opgeroepen zich als het even kan voor extra diensten aan te melden. 

,,Alleen door samen de schouders eronder te zetten, kunnen we de zomer veilig doorkomen’’, aldus Van der 

Zwan. 

Bijlage 2 Nota arbeidstijden brandweer Hilversum 

“Het dienstrooster gaat uit van een operationele bezetting van 8 repressieve medewerkers. Dit aantal is nooit 

minder, maar ook nooit meer. Binnen deze bezetting dient rekening gehouden te worden met alle 

noodzakelijk uit te voeren repressieve (specialistische) taken.” 

http://decentrale.regelgeving.overheid.nl/cvdr/xhtmloutput/historie/Gooi%20en%20Vechtstreek/85203/8520

3_1.html 

 

Bijlage 3 Deel uit  Brandweer Gooi en Vechtstreek Project Brandveiligheid op maat  
Repressieve dekking 2.0 

4.2.1 Dekking redvoertuig (RV)  
In het Besluit veiligheidsregio’s (BVR) staat over de noodzaak en normtijden ten aanzien van redvoertuigen het volgende:  
 
  

http://decentrale.regelgeving.overheid.nl/cvdr/xhtmloutput/historie/Gooi%20en%20Vechtstreek/85203/85203_1.html
http://decentrale.regelgeving.overheid.nl/cvdr/xhtmloutput/historie/Gooi%20en%20Vechtstreek/85203/85203_1.html


Artikel 3.2.2  
Het bestuur van de veiligheidsregio stelt vast voor welke objecten de inzet van een ondersteuningseenheid voor redden en blussen 
op hoogte altijd noodzakelijk is. Het bestuur stelt bij deze objecten voor de ondersteuningseenheden dezelfde opkomsttijden vast als 
voor de basisbrandweereenheden.  
Dit betekent dat, in tegenstelling tot eerdere richtlijnen voor het opstellen van een Dekkingsplan (Handleiding Brandweerzorg 
1992; Leidraad Repressieve Basisbrandweerzorg 2006), niet is vastgesteld voor welke gebruiksfuncties de snelle komst van een 
redvoertuig noodzakelijk is. Voor het nieuwe dekkingsplan moet hier echter wel een voorstel voor worden gedaan, dat vervolgens 
door het bestuur moet worden bekrachtigd.  
Voor de onderbouwing van een voorstel voor redvoertuigen is beoordeeld hoe dit in de eerdere richtlijnen was geformuleerd. De 
Leidraad Repressieve Basisbrandweerzorg onderscheidt twee situaties voor de inzet van een redvoertuig:  
Spoedeisende inzet van het redvoertuig voor een snelle redding van bedreigden. In deze gevallen is de noodzakelijke opkomsttijd 
van het voertuig dan ook kort en gekoppeld aan een snelle opkomst van de eerste tankautospuit. Vaak is de inzet van een 
redvoertuig noodzakelijk omdat in het verleden brandpreventie op een ander niveau georganiseerd was. Met het nieuwe 
Bouwbesluit zal de snelle inzet van een redvoertuig voor redding minder noodzakelijk worden.  
 
Minder urgente inzet van een redvoertuig voor een aanvullende taak, bv. arbotechnisch (werken op hoogte) of het dienen als 
blusplatform. De opkomsttijd is dan minder strak aan een tijd gebonden. Er kan ook voor gekozen worden om in specifieke gevallen 
(bijvoorbeeld loodsen, grote brandcompartimenten) in de eerste uitruk een redvoertuig toe te voegen met een maximale 
opkomsttijd van 18 minuten.  
 
Vakinhoudelijke overwegingen  
Op basis van vakinhoudelijke overwegingen kan worden gesteld dat alleen bij portiekflats in bepaalde gevallen sprake is van de 
noodzaak voor spoedeisend optreden. Dit komt omdat in deze gebruiksfunctie slechts één vluchtroute beschikbaar is, die bij brand 
kan worden versperd. De bedreigde bewoners van het trappenhuis kunnen door de aanwezige brandcompartimentering (minimaal 
20 minuten) nog enige tijd veilig in hun woning blijven, maar kunnen bij een langer durende brand niet allemaal tijdig in veiligheid 
worden gebracht door alleen de bemanning van de tankautospuit. Handladders van de TS zijn bruikbaar tot en met de tweede 
verdieping, maar omdat portiekflats met een vloerhoogte tot 12 meter zijn toegestaan, zullen reddingen in portiekflats hoger dan 
twee verdiepingen (3 bouwlagen) met een redvoertuig moeten worden uitgevoerd.  
Voor moderne portiekflats, die na 2003 zijn gebouwd, is een spoedeisende inzet voor redding niet aan de orde. Hier zijn de 
woningen voorzien van rookmelders, waardoor een tijdige alarmering plaatsvindt. Verder voldoet de brandcompartimentering van 
woningen aan een brandwerendheid van tenminste 30 minuten, waardoor bewoners van omliggende woningen langer veilig in hun 
eigen woning kunnen verblijven. Dekkingsplan Brandweer Gooi en Vechtstreek 2.0, juni 2013 19  
 
Bestuurlijke overwegingen  
Voor introductie van het BVR is binnen de regio Gooi en Vechtstreek geen opkomsttijd voor redvoertuigen vastgesteld. 
Operationeel is het uitgangspunt gehanteerd dat de opkomsttijd van redvoertuigen 15 minuten dient te zijn.  
Indien de opkomsttijd van het redvoertuig gekoppeld zou worden aan de normtijd van portiekflats (6 minuten), uitgaande van het 
huidige aantal redvoertuigen, zou de dekking in de regio zeer beperkt zijn. Om een optimale dekking te kunnen krijgen, zou het 
aantal redvoertuigen in de regio vergroot moeten worden en de uitruktijd verkort moeten worden. Een kortere uitruktijd vraagt om 
gekazerneerd brandweerpersoneel. Deze maatregelen vragen om een dusdanige investering die vanuit bestuurlijke oogpunt niet 
opweegt tegen de verwachte meerwaarde, mede de historische situatie in ogenschouw nemende.  
Op basis hiervan komt het bestuur met betrekking tot de opkomsttijden van het redvoertuig tot de volgende conclusie:  
De opkomsttijd voor redvoertuigen wordt in de regio Gooi en Vechtstreek vastgesteld op 15 minuten.  

De plaatsing van redvoertuigen (in welke kazerne ze staan) gebeurt op basis van risico-effectiviteit oftewel een zo goed en snel 
mogelijke dekking van de risicovolle portiekflats (meer dan 3 bouwlagen en gebouwd voor 2003).  

Voor portiekflats (> 3 bouwlagen, <2003), waar de opkomsttijd van het redvoertuig meer is dan 6 minuten, zullen in het kader van 
risicobeheersing maatregelen worden getroffen die de kans en/of het effect van brand verkleinen. Uitvoering van deze 
maatregelen zal plaatsvinden in het kader van het meerjarenplan risicobeheersing.  
 
4.3 Technische Hulpverlening  
De maatgevende inzet voor een basisbrandweereenheid op het gebied van technische hulpverlening in de Leidraad Repressieve 
Basisrandweerzorg is een ongeval met 1 personenauto waarbij sprake is van beknelling. Als tijdnorm voor technische hulpverlening 
wordt gesteld dat een basisbrandweereenheid binnen 10 minuten ter plaatse dient te zijn om te starten met voorbereidende 
werkzaamheden, in afwachting van de komst van een hulpverleningsvoertuig.  
In het Besluit veiligheidsregio’s wordt gesteld dat een ondersteuningseenheid voor hulpverlening (HV) is belast met ondersteuning 

bij het bevrijden van beknelde en ingesloten mensen en dieren, ondersteuning van basishandelingen bij de bestrijding van 

ongevallen met gevaarlijke stoffen en ondersteuning bij waterongevallen. Voor ondersteuning bij technische hulpverlening is de 

tijdnorm voor de opkomsttijd maximaal 18 minuten. Hulpverleningsvoertuigen worden regionaal gespreid en gestationeerd op de 

posten Blaricum, Hilversum en Weesp. 

 

  



Antwoorden van burgemeester en wethouders d.d. 21 juli 2015: 

 

Vraag: 1A.Is deze nota (beleidsnota arbeidstijden) nog steeds actueel? Zo ja, waarom wordt er dan 

van deze bezetting afgeweken? 

Antwoord: De beleidsnota arbeidstijden waarnaar verwezen wordt, is niet meer actueel.  

 

Vraag 1B. Zo nee, wilt u de vervangende nota toesturen en toelichten waarom er zaken gewijzigd zijn? 

Antwoord: Zie bijgevoegde beleidsnota arbeidstijden uit 2012. Deze nota gaat nog uit van 8 beroepskrachten 

in Hilversum. Daar is door vaststelling van het dekkingsplan met de variabele voertuigbezetting qua 

spreiding over de regio een wijziging in opgetreden. Dit laat echter onverlet dat de arbeidstijden nog steeds 

worden gehanteerd zoals in de notitie beschreven. Daarnaast hanteert de regionale brandweer de geldende 

wetgeving (ATW en ATB). 

 

Vraag 2A. Klop de tekst: “Door de nieuwe manier van uitrukken, eerst met twee man in een busje, 

loopt de brandweer Gooi en Vechtstreek deze zomer tegen een bezettingsprobleem aan. De problemen 

worden veroorzaakt doordat er nog niet genoeg mensen zijn opgeleid voor het werk in de snelle uitruk, 

in jargon de TS-2” 

Antwoord: Nee, dit klopt niet. Het rond krijgen van het zomerrooster is niet nieuw voor de brandweer Gooi 

en Vechtstreek (BGV). Het is een landelijk fenomeen, het komt jaarlijks terug en daarom heeft de BGV 

vooraf gekeken hoe ze dit het hoofd kunnen bieden. De brandweer heeft in de zomerperiode, net als veel 

andere bedrijven en organisaties in het land, te maken met een verminderde beschikking over personeel. Dit 

geldt overigens ook voor andere veiligheidsregio´s, zoals bijvoorbeeld Amsterdam waar gekozen wordt voor 

een afschaaltabel. 

 

Vraag 2B. Hoe komt het dat er nog niet genoeg mensen zijn opgeleid? 

Antwoord: Het is een misvatting dat er onvoldoende opgeleide brandweermensen zouden zijn om de 

veiligheid van de Hilversummers in de zomer te waarborgen. De brandweer heeft voldoende mensen opgeleid 

om – binnen of buiten het zomerrooster – tijdig en kundig op te kunnen treden. De frictie – die elk jaar 

optreedt in de zomerperiode en ook dit jaar tijdig is opgelost – betrof niet de opleiding, maar de bezetting. 

 

Vraag 2C. Wat is de planning met betrekking tot opleiden? Wanneer zijn er wel genoeg mensen om 

365 dagen per jaar de volledige dienstverlening (dus inclusief tankautospuit, hulpverleningsvoertuig 

én hoogwerker te waarborgen? 

Antwoord: Er zijn voldoende mensen opgeleid. Op dit moment wordt gewerkt aan het verdere uitbreiding 

van het aantal opgeleide medewerkers, zodat ook in vakantieperiodes de druk verminderd wordt. 

 

Vraag 3A. Klopt de tekst: “De Gooise brandweer heeft hiervoor vijf steunpunten die 24/7 bezet 

moeten zijn. Omdat er niet genoeg beroepsmensen zijn, ook door de zomervakantie, worden er ook 

vrijwilligers ingeroosterd.” 

Antwoord: Nee, dit klopt niet. De BGV heeft vijf locaties (Hilversum, Loosdrecht, Weesp, Bussum en 

Huizen) waar 24/7 personeel aanwezig is. Er is altijd sprake van een gecombineerde bezetting (vrijwilliger, 

24-uurs medewerker en dagdienstmedewerker) op de posten, ongeacht welke periode in het jaar dit betreft. 

 

Vraag 3B. Waarom hebben we niet genoeg beroepskrachten? Hoeveel moeten we er hebben en hoeveel 

komen we er tekort 

Antwoord: Er zijn voldoende beroepskrachten. Er zijn vanwege recente personele wisselingen echter nog een 

aantal beroepskrachten die ingewerkt moeten worden, voordat ze volledig ingezet kunnen worden op alle taken. 

 

Vraag 3C. Is het wenselijk of verstandig om vrijwilligers op cruciale sleutelposities in te zetten? We 

hebben een grote waardering voor de vrijwilligers, maar bij onderbezetting zitten we meteen met 

problemen. Dat kan wat de SP betreft nooit de bedoeling zijn! 

Antwoord: Landelijk is bij de brandweer de vrijwilliger qua opleiding en training gelijk aan de beroepskracht. De 

brandweer is er trots op dat ze de brandweerzorg voor het grootste gedeelte kunnen uitvoeren met vrijwilligers. 

Daarnaast is het aantal vrijwilligers afgestemd op een garantiefactor van 250% voor de eerstelijns voertuigen. Dit 

houdt in dat er per functie 2,5 vrijwilligers nodig zijn om deze in te vullen, dit om uitval en afwezigheid op te 

kunnen vangen. Door deze garantiefactor is het mogelijk om vrijwilligers op cruciale posities in te zetten. 

 



Vraag 4A. De Gooi en Eemlander meldt: “Volgens Van der Zwan is de veiligheid in de regio 

gewaarborgd. ,,We grijpen in bij de hoogwerker Hilversum, daar doet het het minste pijn.’’ Niet dat 

deze hoogwerker overbodig is. ,,Hilversum heeft nogal wat hoge gebouwen. Maar in geval van nood 

kan de hoogwerker uit Bussum er altijd binnen het vereiste kwartier zijn.’’ Vindt het college dit de 

juiste wijze om hiermee om te gaan? Acht het college de veiligheid gewaarborgd als onze eigen 

hoogwerker niet kan worden ingezet en we afhankelijk zijn van Bussum? Is het acceptabel is dat de 

hoogwerker uit dienst genomen kan worden door personeelstekort? 

Antwoord: Het betreft een ´wat als´ noodscenario. Een plan B, mocht dat nodig zijn. Op dit moment is dit 

dus niet aan de orde. Geven de vakantieroosters geen onverwachte problemen als ziekte of anderszins, dan is 

het uiteraard niet nodig om tot het tijdelijk buiten dienst gaan van de hoogwerker van Hilversum over te 

gaan. De brandweer kan deze maatregel nemen omdat ze over vier redvoertuigen beschikt, zodat ze altijd 

tijdens inzet van de hoogwerker van Hilversum, in noodgevallen of onvoorziene reparaties een redvoertuig 

achter de hand hebben. Hierdoor kunnen ze ook voldoen aan het uitgangspunt om de dekking van de 

redvoertuigen in de zomerperiode te garanderen. Overigens in de context van het dekkingsplan kan nooit 

100% garantie op de opkomsttijd worden gegeven. Landelijk dienen 1e lijns brandweervoertuigen in 80 % 

van alle gevallen binnen de norm voor opkomsttijden aanwezig te zijn. 

 

Vraag 4B. Was het college van Hilversum op de hoogte dat de regiocommandant dit besluit ging 

nemen? Zijn er alternatieven overwogen, zoals de inzet van extra personeel? 

Antwoord: De brandweercommandant heeft de voorzitter van de veiligheidsregio (burgemeester Broertjes) 

en de portefeuillehouder brandweer (burgemeester Hertog) over het denken in noodscenario´s geïnformeerd. 

 

Vraag 4C. De SP heeft enkele routes Bussum-Hilversum opgezocht om te bezien of 15 minuten als 

norm reëel is. Wij komen tot de conclusie dat dit niet in alle gevallen het geval is. Kan het college van 

Hilversum aangeven hoe de stelling ‘’ We halen het altijd binnen de norm” reëel is, rekening houdend 

met de afhankelijkheid van de bezetting in Bussum en de risico’s op hinder, zoals wegopbrekingen, die 

de reistijd verlengen? 

Antwoord: In navolging van het antwoord 4a, is het in een aantal gevallen onmogelijk om binnen 15 minuten 

een redvoertuig ter plaatse te kunnen krijgen, vanwege het feit dat dit redvoertuig uit 1 van de andere 3 

posten vandaan moet komen. Dit is ook het geval als het redvoertuig van Hilversum bijvoorbeeld al is 

ingezet bij een ander incident (gelijktijdigheid). De garantie dat een redvoertuig ter plaatse komt is aanwezig. 

Hilversum heeft de beschikking over een redvoertuig, die door beroepspersoneel wordt bezet. Dit geldt ook 

in de zomerperiode. Het gaat hier om een ´wat als´ noodscenario; plan B, dat momenteel niet aan de orde is. 

 

Vraag 5A. Wij verzoeken college van Hilversum zo snel als mogelijk in gesprek te gaan met de 

brandweer om op zo kort mogelijke termijn dit probleem, in ieder geval vóór de zomer, op te lossen. 

Wij verzoeken de resultaten van die gesprekken terstond aan de raad te sturen. 

Antwoord: Zie beantwoording hiervoor. Er is geen noodzaak voor spoedoverleg. 

 

Vraag 5B. De SP is van mening dat wat er nu gebeurt een rechtstreeks gevolg is van eerder genomen 

beslissingen en bezuinigingen (waar de SP tegen was). Gaat het college met de brandweer in gesprek 

over de effectiviteit en kwaliteit met betrekking tot het werken met variabele voertuig bezetting, de 

normaal te garanderen dienstverlening en de noodzakelijk bezetting 365 dagen per jaar in het 

algemeen? Wat de SP betreft mogen dit soort dingen namelijk niet gebeuren als er sprake is van een 

gezonde bedrijfsvoering en van levensbelang zijnde zaken.  

Antwoord: De veiligheid voor bewoners, bezoekers en ondernemers in Hilversum heeft voor het college 

prioriteit en we hechten groot belang aan goede en adequate brandweerzorg. In samenwerking met andere 

gemeenten in de regio blijven we continu kijken hoe de kwaliteit en effectiviteit van de brandweerzorg beter 

kan worden georganiseerd, rekening houdend met nieuwe inzichten en maatschappelijke ontwikkelingen. 

 

Hoogachtend,  

Burgemeester en Wethouders van Hilversum,  

de secretaris,    burgemeester  

 

 

 

K.E.M. van Elk, l.s.  F.G.J. Voorink, l.b. 


